
V 37. št. »Učiteljskega tovariša« z dne 
29. aprila t. 1. je bilo priobčeno poročilo o ba
novinskem učiteljskem zboru, pri katerem so 
bili navzoči razen enega vsi sreski šolski nad
zorniki. Ker prinašajo sedaj nekateri drugi 
listi izvlečke iz tega poročila in je prišla tako 
zadeva v širšo javnost, se čutim dolžnega, da 
k omenjenemu poročilu izjavim sledeče: 

Ze dejstvo samo, da se iznašajo v jav
nost stvari z uradne konference, dovolj kva
lificira informatorja navedenega poročila. Po
leg tega je celotno poročilo sestavljeno v ta
kem duhu, netočno in deloma neresnično, da 
slavlja vodstvo konference in pa one, ki so 
na nji sodelovali, v dokaj čudno luč. Zato je 
bil marsikdo, ki ga še ni zastrupila strankar
ska strast, nad poročilom naravnost osupnjen. 
Posebno pristransko se navaja referat ban. 
šol. nadzornika, ki je trajal nad eno uro, ki 
je bil strokovno na dostojni višini in je po
dal mnogo pedagoških in administrativnih na
vodil v pogledu vzgoje, pouka in poenotenja 
našega šolstva. Ako je bilo nekaj ugotovitev, 
ki so bile temu ali onemu neljube, je pač pri
pisovati dejstvu, da resnica v oči bode. Če 
bi bilo informatorju oz. piscu do objektivnega 
poročanja, tedaj bi moral vsekakor omeniti 
referat poslovodje banovinskega šolskega od
bora v šolskogospodarskih vprašanjih ter to

Izlava 
zadevnih predlogih in sklepih. Toda tega iz 
razumljivih razlogov ni storil. 

Banovinski učiteljski zbor je sprejel mno
go važnih predlogov, ki so čakali rešitve več 
let. Nikakor ni res, da bi na kake ugovore 
kdo molčal. Glede štetja je izjavil predsednik 
konference, da bo rešeno z vpeljavo enotnega 
slovenskega pravopisa, ostale nerešene pred
loge pa bo banska uprava proučila ter izdala 
tozadevna navodila oz. okrožnice. Nekaj pred
logov je bilo takih, ki so bili v nasprotju z 
zakonitimi določili, ali pa bi se iz finančnih 
razlogov ne mogli realizirati, zato se umevno 
o teh ni moglo podrobno razpravljati. Popol
noma neresnična pa je trditev, da se zapisnik 
na konferenci ni pisal. Ves čas konference je 
pisal zapisnik referent banske uprave g. Pir
kovič. Zapisnik je najboljša priča, kaj in kako 
se je na konferenci razpravljalo. 

Ze iz teh kratkih ugotovitev je razvidno, 
kako netočno je bilo poročilo. Zato se mora
mo resno in s skrbjo vprašati: Ali je v inte
resu učiteljstva, da se poslužujemo takih sred
stev, in ali je to še stanovska borba. Komu 
naj vse to koristi? Učiteljstvu prav gotovo ne! 

V Kranju, 17. maja 1937. 
Rupret Vinko. 


